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Rennäringsnämnden 

 

 

2021 - 2025 

  

 

Ordinarie 

 

Ersättare 

  

 

Jan Rannerud, ordförande 

 

Henrik Andersson 

  

Martin Lundgren, v ordförande 

Torkel Stångberg 

Anders Erling Fjällås 

Marita Stinnerbom 

Jonas Larsson 

Erik Östergren 

Birgitta Andersson 

Julia Omma 

  

   

    

Rennäringsnämnden har haft tre protokollförda möten under perioden 

 

Datum 

 

Ort 

 

Kommentar 

 

 

2024-11-05 

 

2024-11-12 

2024-11-25 

2024-11-27 

2024-12-02 

Luleå 

 

Digitalt 

Digitalt 

Digitalt 

Digitalt 

Möte med tjänstepersoner från EU 

Information från Näring och Rennäring 

Möte Rennäringsnämnden 

Möte beredning 

Möte avd.chef 

Möte beredning 

 

 

2024-12-03 

 

 

 

2024-12-03 

 

 

2024-12-04-05 

 

 

 

Stockholm 

(Digitalt) 

 

 

Stockholm 

 

 

Arvidsjaur 

 

 

 

Möte med statssekreterare Dan E – 

konsultation för Sametinget inför 

Renmarkskommitténs avslut, Jan R och 

kanslichefen Lars Ove Sjajn 

Möte med statssekreterare Dan E – om olika 

rennäringsfrågor inför kommande möte, Jan & 

Håkan J 

Möte Rennäringsnämnden – digitalt möte med 

SSR och RÄF – aktuella rennäringsfrågor med 

JWK, Matti Blind och Nila Jannok 
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2024-12-09 

2024-12-10 

Digitalt 

Digitalt 

Möte avd.chef – ordförandeberedning 

Möte Rennäringsnämnden 

 

2025-01-06 

 

2024-01-09 

Digitalt 

 

Digitalt 

Möte med avd.chef inför möte 

Rennäringsnämnden 

Möte Rennäringsnämnden – inställt sjukdom 

 

 

 

 

 

 

 

 

Arbetet med budgetunderlag och dialoger med departementet om anslaget, Främjande av 

Rennäring, fortsätter. Sametinget är glada över att ingen nedskärning av anslaget skett även 

om Sametinget är besvikna över uteblivna förstärkningar.  

En otydlighet med hur stor andel som får betalas för skador orsakade av björn har tvingat 

Sametinget att begära en ändring av regleringsbrevet. Detta kan dock inte ändras för 2024 då 

dessa medel inte hinner betalas ut med den korta tid som finns mellan regleringsbrev och 

stoppdag för statens servicecenter.  

Departementet är väldigt tydligt med att statens budget är svag och att vi inte kan andas ut 

även om anslaget för 2025 inte förändras. Signalen från regeringen är att 

förvaltningsomkostnader fortsatt ska belasta anslaget och det får vi fortsatt förhålla oss till. 

Kansliet utreder på ordförandens förslag vilka tjänster som kan föras från främjandeanslaget 

till förvaltningen och hur dessa ska finansieras om ett sådant besked kommer. 

 

Arbetet med de aktuella frågorna inom rovdjurshanteringen som särskilt berör rennäring 

fortsätter.  

Rovdjursfrågan är prioriterad och vi har fortsatt lyft problemet med att skador inte ersätts 

fullt ut.  

Sametingets åsikt har trots positivt mottagande av departementet endast lett till en marginell 

höjning av ersättning för rovdjursskador.  

 

Dialogen om förordningsförändring har lett fram till att ett förslag om ersättning för skador 

orsakade av björnpredation har arbetats fram tillsammans med Viltskadecenter. 

För Sametingets del behöver definitionen björntäthet klarläggas vilket utreds vidare under 

2025.   

Sametingets mål att utbetalning för björn skulle ske under 2024 har genomförts men inte 

enligt Rennäringsnämndens förslag vilket innebar att vi inte fick betala ut hela det belopp 

som var avsikten. Det skapade ett budgetproblem där vi hade medel men kort tid till beslut 

och få områden att rikta medlen till. Enligt tillgänglig prognos har nämnd och kansli nått dit 

vi planerat med budgeten. 
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DNA inventerings projektet på järv i Norrbotten fortsätter och Sametinget begär att det 

utvärderas innan det används fullt ut för att vara säker på att inventeringen ger en rättvis 

bild över järvpopulationen och framför allt ersättningsnivån. Detta måste genomföras innan 

metoden överförs till hela renskötselområdet.  

Trots detta planeras nu övriga delar av renskötselområdet ingå för den kommande 

inventeringssäsongen. En fråga som behöver ses över är hur ersättningen ska beräknas då §5 

inte är hållbar annat än som undantag.  

Rennäringsnämnden har uppdragit till kansliet att förbereda arbetet med ett nytt 

ersättningssystem. 

 

Arbetet med nya riktlinjer för skadeförebyggande prioriteras och förväntas remissas under 

2025.  

Den allt ökande kostnaden för skadeförebyggande åtgärder innebär att riktlinjerna måste ses 

över. 

Sametinget menar, vilket också påpekats, att regeringen måste följa riksdagens beslut om 

toleransnivån för rennäringen då höga rovdjurstal riskerar leda till kollaps i vissa samebyar 

särskilt då samebyarna inte blir kompenserade för hela skadan. 

Det är av stor vikt att reducering av rovdjursantal måste kunna användas för att skydda 

rennäringen. 

 

Nya riktlinjer för katastrofskadeskydd kommer att behövas som en anpassning till nya 

förutsättningar vid klimatförändringar.  

Begäran om ett särskilt klimatstöd är prioriterad vilket, om det beviljas, kan komma att 

mildra kostnaderna för katastrofskyddet.  

Sametinget arbetar i den delen särskilt med konsekvenser av ett förändrat klimat och höga 

kostnader för energi, att våra arbetsfordon drivs av bensin får inte vara ett hinder för stöd. 

Stöd för diesel användning finns även för rennäringen men blir begränsad då det i huvudsak 

avser traktorer.  

Frågan om fossila bränslen är viktig då man från statens sida är tydlig med att fossila 

bränslen skall fasas ut och att fossildrivna fordon i en framtid inte får säljas. För rennäringen 

finns inga hållbara alternativ ännu. 

 

Renmarkskommittén har officiellt avslutats och även om problemen för Girjasdomen 

kvarstår finns inte något nytt förslag. Vad som kan bli aktuellt är en modernisering av 

rennäringslagen men inget har kommit i dagsläget. 

 

Rennäringsnämndens ordförande 

Jan Rannerud 


